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Precup (MF), despre implementarea OUG 109 ̸ 2011: Oamenii n-au încredere în

procesul de selectie al statului

Oamenii n-au încredere în procesul de selectie realizat de  statul român pentru implementarea OUG

109/2011 privind guvernanta  corporativa a întreprinderilor publice, a afirmat, joi, Mihai Calin  Precup,

secretar de stat în Ministerul Finantelor.

"Un alt subiect pe care pe care lucram acum: va spuneam despre  îmbunatatirea guvernantei corporative. Avem, pe

de o parte, Ordonanta de  Urgenta 109 care a identificat companiile de stat sub incidenta carora  trebuie sa fie

facuta o selectie de catre un recrutor extern. Şi aici  dati-mi voie sa va invit, pentru ca stiu ca sunt oameni foarte 

experimentati în domeniul investitiilor si al gestionarii companiilor,  sa urmariti recrutorii nostri externi pentru ca

din când în când publica  anunturi pentru consilii de administratie. Inclusiv acum, stiu ca am  semnat pentru doua,

n-am verificat pe site sa vad daca au aparut. Daca  nu, 'it's a matter of days', pentru doua fonduri de garantare. Şi

chiar  va invit pentru ca va spun ca am facut câteva rânduri de selectie si  feedback-ul din piata, al celor care au

depus CV-uri, a fost mic.  Singurul lucru pe care am putut sa mi-l explic si dati-mi voie sa  îndraznesc sa spun ca

oamenii n-au încredere în procesul de selectie al  statului. Asta e parerea mea onesta, dar e o parere poate dura, dar

nu e  adevarata. Chiar nu este adevarata. În ce priveste cele doua selectii,  sunt presedintele comisiei de evaluare si

ce tine de mine va marturisesc  si va garantez ca încerc sa fac cât se poate de corect si cât se poate  de transparent",

a declarat Mihai Calin Precup, la cea de-a IV-a editie a  Summitului Asociatiei Administratorilor de Fonduri din

România.

Potrivit acestuia, în prima faza recrutorul extern face o lista scurta  cu CV-uri, care ulterior este trimisa la

Ministerul de Finante, unde  exista o comisie si sunt selectati membrii Consiliului de Administratie.

Mihai Calin Precup a declarat ca la Ministerul de Finante exista  fondurile de garantare care trebuie sa faca

recrutari pe baza OUG 109.  Deja a fost demarata procedura si probabil pe finalul anului va lua  sfârsit procesul de

recrutare pentru companiile care tin de MF.

"Obiectivul este la nivel guvernamental sa avem management în toate  companiile statului, profesionist, competent

si independent politic. În  aceasta directie lucram cu cei de la OCDE pentru a stabili si un cont de  guvernanta

corporativa pentru companiile statului. Ştiti ca Guvernul  României are un impact direct mare asupra economiei

românesti, în sensul  ca acele companii detinute direct de administratia publica centrala  genereaza undeva la 5%

din PIB-ul României. Sunt 216 companii care  angajeaza peste 83.000 de oameni. Eu vad asta o oportunitate mare

pentru  România, mai ales în timp de criza, când sectorul privat îsi urmareste  direct interesul, dar sectorul care tine

de stat, companiile care tin de  stat trebuie sa aduca tot timpul un anumit nivel de solidaritate  sociala. În ce

priveste criza, vedem acum ce se întâmpla pe piata  energetica, ce-a fost în pandemie, cu spitalele private versus

spitalele  publice", a afirmat secretarul de stat.

El sustine ca este foarte mult de munca pentru a îmbunatati guvernanta corporativa si a identifica persoanele

potrivite.

"O sa avem probabil în premiera pentru România o divizie, daca vreti, o  unitate la nivelul Secretariatului General,

care va monitoriza  transversal toate companiile detinute direct de statul român. Asta, din  punct de vedere al

performantei lor financiare cât si din punct de  vedere al guvernantei corporative si al calitatii membrilor din 

consiliile de administratie. Pe scurt, pasi se fac pentru a avea  companii cât mai fiabile, pentru a le duce la Bursa.

Dupa cum bine  stiti, e un proces întreg pentru a ajunge cu o o companie la Bursa, cât  si pentru fondurile de

investitii de avea companii, daca vreti,  suculente, pentru a investi", a spus Precup.
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Oficialul a precizat ca la Ministerul Finantelor exista mai multe  initiative pentru a sustine industria fondurilor de

investitii. Una ar  fi Strategia pentru dezvoltarea pietei de capital, proiect dezvoltat în  colaborare cu Organizatia

pentru Cooperare si Dezvoltare Economica  (OECD), iar peste câteva saptamâni va avea loc o întâlnire la Paris pe 

acest subiect.
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